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Ile zarabiali prezesi KGHM? Umowa na ul. Mickiewicza Płatny seks z domu dziecka
Na wynagrodzenie prezesa Tomasza Zdzikota KGHM Pol-
ska Miedź wydał w ubiegłym roku 1 milion 648 tysięcy 
złotych, co daje miesięczną średnią 137 tys. zł (brutto). 
Dużo, a jednak to nie on prowadzi na liście płac spółki, 
bo o kilkaset tysięcy złotych więcej zarobili wiceprezesi 
Marek Pietrzak i Marek Świder. 

 >>3

Za ponad 6,8 mln zł firma Budromos dobuduje 800-me-
trów drogi do ul. Mickiewicza w Legnicy. Miasto właśnie 
podpisało umowę na tę inwestycję. Prace potrwają do 
sierpnia 2025 roku. Skrót umożliwi kierowcom szybszy 
dojazd z centrum w kierunku np. Letniego Parku Wodnego 
AquaFun. 

>>5

Do sądu trafił akt oskarżenia przeciwko 19-letniej Wiktorii K., 
która zachęciła nieletnie wychowanki domu dziecka do upra-
wiania prostytucji i czerpała korzyści z ich nierządu. Prokura-
tura zarzuca jej też sprzedawanie nieletnim narkotyków, na-
grywanie erotycznych filmów z udziałem koleżanek z placówki 
i udostępnianie ich za pieniądze. 
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Kupaj wygrałKupaj wygrał
W drugiej turze wyborów 
samorządowych Maciej 
Kupaj uzyskał popar-
cie 18 881 wyborców 
(65,94 proc. wszystkich 
głosujących) i został 
prezydentem Legnicy. 
We wtorek 7 maja pod-
czas inauguracyjnej 
sesji rady miejskiej zo-
stanie zaprzysiężony  
i przejmie ster rządów po 
Tadeuszu Krzakowskim.

>>2



Rywalką Macieja Kupaja 
w drugiej turze była wysta-
wiona przez Prawo i Spra-
wiedliwość Joanna Śiwińska-
-Łokaj. W dogrywce zdobyła 
9 751 głosów (34.06 proc.). 
Frekwencja w Legnicy wy-
niosła: 40,92 proc.

- Dziękuję wszystkim 
mieszkańcom Legnicy - mó-
wił Maciej Kupaj po ogło-
szeniu wyników przez Pań-
stwową Komisję Wyborczą. 
- Przede wszystkim tym 40 
procentom osób, które po-
szły do wyborów i uznały, że 
warto zdecydować o przy-
szłości miasta. Dla mnie 
najbliższe sercu jest 18 881 
osób, które oddały na mnie 

głos. Pragnę powiedzieć, że 
będę prezydentem wszyst-
kich mieszkańców. Także 
tych, którzy zagłosowali na 
moją kontrkandydatkę albo 
na wybory nie poszli. Mam 
nadzieję, że w przyszłych 
wyborach mój wynik będzie 
lepszy a frekwencja wyższa. 
Chcę też podziękować mojej 
kontrkandydatce za dobrą, 
merytoryczną kampanię. Nie 
pokłóciliśmy się nadal pozo-
stajemy znajomymi. To do-
bry prognostyk współpracy. 

Maciej Kupaj podtrzy-
muje złożoną w kampanii 
wyborczej obietnicę, że je-
den z przedstawicieli PiS-u 
będzie wiceprzewodniczą-
cym Rady Miejskiej Legnicy. 
Jego ugrupowanie – Koali-
cja Obywatelska – odniosło 
w tegorocznych wyborach 
spektakularny sukces, bo 
będzie miało w samorządzie 
nowej kadencji aż 14 rad-
nych. To gwarantuje nowemu 
prezydentowi samodzielną 
większość i komfort w zarzą-
dzaniu miastem,jakiego Ta-
deusz Krzakowski dawno nie 

miał. Poza dotychczasowymi 
radnymi Karoliną Jaczew-
ską-Szymkowiak, Piotrem 
Niemcem, Aleksandrą Krze-
szewską, Janem Szynalskim 
i Arkadiuszem Baranow-
skim Koalicja Obywatelska 
wprowadziła do rady miasta 
spore grono debiutantów, tj. 
Tomasza Tamiołę, Jerzego 
Potycza, Łukasza Gudano-
wicza, Laurę Muchę, Urszulę 
Juchnik-Pogorzelską, Jo-
lantę Rabczenko, Bogumiłę 
Wszelaką, Radosławę Ja-
nowską-Lascar i Katarzynę 
Odrowską. Podobnie jak 5 
lat temu Prawo i Sprawiedli-
wość uzyskało w wyborach 
8 mandatów. Partię Jarosła-
wa Kaczyńskiego w Legnicy 
reprezentować będą Marta 
Wisłocka, Adam Wierzbicki, 
Jolanta Kowalczyk, Andrzej 
Lorenc, Joanna Śliwińska-
-Łokaj, Krzysztof Ślufcik, 
Rafał Rajczakowski i Zbi-
gniew Rogalski. Poza Rafa-
łem Rajczakowskim wszyscy 
oni byli radnymi w minionej 
albo wcześniejszej kadencji. 
Składu Rady Miejskiej do-

pełni Piotr Żabicki – jedyny 
spośród kandydatów z list 
Komitetu Wyborczego Wy-
borców  Tadeusza Krzakow-
skiego. 

Wyborcza dogrywka od-
była się jeszcze w 6 gminach. 
W Złotoryi wygrał Paweł 
Kulig, aktualny zastępca bur-
mistrza. Zagłosowało na nie-
go 2 855 złotoryjan (57,82 
proc.). Mimo intensywnej 
kampanii wyborczej Paweł 
Maciejewski z poparciem 2 
082 wyborców (42,17 proc.) 
został daleko z tyłu. W Za-
grodnie zmieni się wójt. 
Walczącą o reelekcję Karoli-
nę Bardowską poparło 1 182 
wyborców (46,76 proc.). Na 
Piotra Janczyszyna zagło-
sowało 1 401 osób (54,24 
proc.).

Do zmiany dojdzie rów-
nież w Bolkowie, gdzie 
burmistrz Grzegorz Kucab 
(32,99 proc.) wysoko prze-
grał z Mirosławem Pustu-
łą (67,01 proc.). Wiesław 
Wabik będzie burmistrzem 
Polkowic przez kolejną ka-
dencję. Poparło go 3 028 

wyborców (60,49 proc.). Jego 
rywal, wystawiony przez PiS 
Roman Rozmysłowski, uzy-
skał 1 978 głosów (39,51 
proc.). W Ścinawie miesz-
kańcy zagłosowali na pozo-
stawieniem burmistrza Kry-
stiana Kosztyły na kolejną 
kadencje. Z poparciem 2 280 
osób (57,30 proc.) pokonał 
Marka Hołtrę (1 699 głosów 
- 42,7 proc.). 

W pierwszej turze wybo-
rów mandaty uzyskali m.in. 
Robert Raczyński (Lubin, 
miasto), Tadeusz Kielan (Lu-
bin, gmina wiejska) Emilian 
Bera ( Jawor), Jan Serkies 
(Chojnów, miasto), Andrzej 
Pyrz (Chojów, gmina wiej-
ska) Alicja Sielicka (Procho-
wice), Wojciech Woźniak 
(Krotoszyce), Dawid Stachu-
ra (Miłkowice), Rafał Ple-
zia (Legnickie Pole), Paweł 
Gregorczuk (Ruja), Krzysz-
tof Błądziński), Zbigniew 
Grabowski (Rudna).

Piotr Kanikowski
FOT.  

PIOTR KANIKOWSKI
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FELIETON COTYGODNIOWY

Odchodzi 
#tadziura

Miłość własna nie pozwo-
liła prezydentowi Tadeuszowi 
Krzakowskiemu w porę do-
strzec, że jego czas w polityce 
minął. Mógł zaoszczędzić so-
bie upokorzenia, jakim były dla 
niego minione wybory samo-
rządowe. Odejść w chwale jako 
człowiek, który przez 22 lata 
rozbudował i odnowił Legni-
cę. Niewątpliwie ma dla miasta 
ogromne zasługi, stałe miejsce 
w jego historii. Więc jak to się 
stało, że kończy jako tadziura?

Legnicki Rynek, wyłożony 
tonami granitu za prezydentury 
Tadeusza Krzakowskiego, jest 
martwy; nieprzyjazny dla ludzi 
i starych drzew, które umierają 
bez wody. Kilkanaście lat temu 
tak wyobrażano sobie rewita-
lizację śródmiejskich placów: 
elegancki granit, stylowe ławki 
i latarnie, klony w donicach. Od 
tego czasu gusty i oczekiwania 
mieszkańców się zmieniły, ale 
przy okazji remontu placu Sło-
wiańskiego prezydent postano-
wił zabetonować w swoim stylu 
kolejny kawałek miasta, głuchy 
na jakąkolwiek krytykę.

Starczy upór Tadeusza 
Krzakowskiego zaczął być pro-
blemem. Sprawił, że park wod-
ny AquaFun funkcjonuje przez 
maksymalnie trzy miesiące w 
roku, Teatr Modrzejewskiej 
musiał znacząco ograniczyć 
działalność artystyczną, sy-
tuacja w Miejskim Ośrodku 
Pomocy Społecznej grozi ko-
lejnym strajkiem, a zwierzęta 
z palmiarni ewakuował proku-
rator. Do tego doszła irytacja 
pogarszającym się z roku na 
rok stanem dróg, problemami z 
terminową realizacją miejskich 
inwestycji, wszechobecnym 
brudem i bałaganem. Podczas 
minionej kadencji legniczanie 
narzekali na prezydenta czę-
ściej niż dotąd.

Tadeusz Krzakowski za-
ufał jednak klakierom i po-
chlebcom, którzy mówili, że to 
głupstwo; po raz szósty wygra 
wybory.

Upokarzająca była już sama 
kampania, w której musiał 
przeprosić się z lokalnymi li-
derami Lewicy i obłudnie uda-
wać demokratę zasłużonego 
w walce z PiS-em na Dolnym 
Śląsku (tak rekomendował go 
wyborcom poseł Arkadiusz Si-
kora). Ostatecznie ten politycz-
ny deal pomógł prezydentowi 
tyle co umarłemu kadzidło. 
Zagłosowało za nim zaledwie 
15 procent wyborców. Startując 
w swoim okręgu z pierwszego 
miejsca na liście nie był w sta-
nie dostać się nawet do rady 
miejskiej. Wyborcy z Piekar 
woleli Piotra Żabickiego, któ-
rego sam wystawił na drugim 
miejscu.

A naprawdę mógł być nie-
pokonany.

Piotr Kanikowski
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Kupaj wygrał w Legnicy
W drugiej turze wyborów sa-
morządowych Maciej Kupaj 
uzyskał poparcie 18 881 wy-
borców (65,94 proc. wszyst-
kich głosujących) i został 
prezydentem Legnicy. We 
wtorek 7 maja podczas inau-
guracyjnej sesji rady miej-
skiej zostanie zaprzysiężony 
i przejmie ster rządów po 
Tadeuszu Krzakowskim.
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Jak informuje Urząd Miasta 
w Legnicy, droga będzie pro-
wadzić od istniejącej jezdni do 
skrzyżowania – ronda z Aleją 
100–lecia Odzyskania Niepodle-
głości, skrzyżowania z ul. Piastów 
Legnickich oraz do ul. Traugutta. 
Skrót umożliwi kierowcom szyb-
szy dojazd z centrum w kierunku 
np. Letniego Parku Wodnego 
AquaFun.

Umowa przewiduje wyko-
nanie nowej jezdni z nawierzch-
nią mineralno–bitumiczną oraz 
obustronnymi krawężnikami 
betonowymi, chodników z kost-
ki betonowej, ścieżki rowerowej, 
miejsc parkingowych.

Piotr Kanikowski
FOT. URZĄD MIASTA W 

LEGNICY

Marek Pietrzak, który 
był wiceprezesem do spraw 
korporacyjnych, w 2023 roku 
zarobił w KGHM 2 mln 224 
tys. zł (brutto). Wiceprezes 
Marek Świder, który w zarzą-
dzie kierowanym przez To-
masza Zdzikota odpowiadał 
za produkcję, zakończył rok z 
wynagrodzeniem 2 mln 4 tys. 
zł.   Dużo mniej kosztow-
ni okazali się wiceprezes do 
spraw finansowych Mateusz 
Wodejko (1 mln 207 tys. zł) 
oraz do spraw aktywów za-
granicznych Mirosław Kidoń 
(1 mln 181 tys. zł). Łącznie 
na wynagrodzenia pięciooso-
bowego zarządu spółki po-
szło 8 mln 284 tys. zł.

Kosztowały również od-
prawy i inne świadczenia wy-
płacane w 2023 r. byłym pre-
zesom KGHM, tj. Marcinowi 
Chludzińskiemu (874 tys. zł), 
Adamowi Bugajskiemu (697 
tys. zł), Pawłowi Gruzie 

(408 tys. zł) oraz Andrzejowi 
Ksenbokowi (975 tys. zł).

W sumie na wynagrodze-
nia członków zarządu w ciągu 
roku wydano prawie 11,3 mln 
zł.

W radzie nadzorczej 
przewodnicząca Agnieszka 
Winnik-Kalemba zarobiła 
185 tys. zł brutto. Po 167 tys. 
zł spółka wydała na diety dla 
Marka Wojtków, Katarzyny 

Krupy, Wojciecha Zarzyc-
kiego, Andrzeja Kisielewicza, 
Radosława Zimroza, Piotra 
Ziubroniewicza. Większe 
pieniądze dostali zatrudnie-
ni w KGHM związkowcy, 

przedstawiciele załogi w ra-
dzie nadzorczej. W przypad-
ku Józefa Czyczerskiego to 
łącznie 496 tys. zł, w przy-
padku Przemysława Darow-
skiego 293 tys. zł a w przy-

padku Bogusława Szarka 493 
tys. zł.

Piotr Kanikowski
FOT. KGHM/ kolaż PK

Na wynagrodzenie prezesa 
Tomasza Zdzikota KGHM 
Polska Miedź wydał w ubie-
głym roku 1 milion 648 ty-
sięcy złotych, co daje mie-
sięczną średnią 137 tys. zł 
(brutto). Dużo, a jednak to 
nie on prowadzi na liście 
płac spółki, bo o kilkaset ty-
sięcy złotych więcej zarobili 
wiceprezesi Marek Pietrzak i 
Marek Świder. 

Ile zarabiali prezesi KGHM?

Za ponad 6,8 mln zł firma 
Budromos dobuduje 800-me-
trów drogi do ul. Mickiewicza 
w Legnicy. Miasto właśnie 
podpisało umowę na tę in-
westycję. Prace potrwają do 
sierpnia 2025 roku.

Umowa na ul. Mickiewicza podpisana
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Co przymrozki zrobiły roślinom?
Kilka ostatnich mroźnych 
nocy może mieć katastrofal-
ne skutki dla sadowników i 
właścicieli winnic. W wielu 
ogrodach nie będzie w tym 
roku jabłek, śliwek, orze-
chów, zmarzły młode ziem-
niaki, ale też liczne kwiaty i 
krzewy np. magnolie, winob-
luszcze, winniki. Jak jednak 
przestrzega prof. Przemysław 
Bąbelewski z Katedry Ogrod-
nictwa Uniwersytetu Przyrod-
niczego we Wrocławiu nie 
należy niczego wycinać, a 
obserwować i liczyć, że nie 
wszystko stracone.

– Ostatnie przymroz-
ki były najgroźniejsze dla 
tych roślin, które już miały 
zawiązki owoców, oraz pąki 
kwiatowe – mam tu na myśli 
głównie winorośle, u któ-
rych niestety zmarzły pąki 
kwiatowe i zmarzły liście – 
mówi naukowiec UPWr. - I 
ta winorośl już w tym roku 
nie zakwitnie, co oznacza, 
że nie będzie mieć owo-
ców. Natomiast nowe liście i 
pędy wytworzy z tzw. pąków 

uśpionych. Z moich obser-
wacji wynika też, że mróz 
był niebezpieczny dla owo-
cowych drzew jak jabłonie, 
grusze, śliwy, czereśnie, mo-
rele, brzoskwinie. I tak jak 
jest jeszcze szansa, że część 
jabłoni – tych, które kwitną 
później – uratuje się – tak 
kwiaty pozostałych wymie-
nionych owoców przemarzły 
i w tym roku drzewa nie za-
owocują. Choć zastrzegam, 
że z pewnością nie wszę-
dzie. Są ogrody, które były 
osłonięte, ogródki gdzieś w 
miastach, w cieplejszym re-
gionie – gdzie temperatura 
nie spadła poniżej 2, 3 stop-
ni. - dodaje.

Najprawdopodobniej nie 
będzie również w tym roku 
orzechów (m.in. włoskich). 
Z przymrozkami nie pora-
dziły sobie również ziem-
niaki i raczej nie mamy co 
liczyć na te wczesne. Nie 
oznacza to, ze ziemniaków 
w ogóle nie będzie. Z uśpio-
nych pąków na bulwach wy-
puści nowe pędy, one praw-
dopodobnie odrosną, ale 

później.
Pytany o krzewy i drze-

wa w ogrodach, profesor 
odpowiada, że najbardziej 
ucierpiały magnolie te kwit-
nące jak drzewiasta, para-
solowata, Siebolda, oraz te 
późne o żółtych kwiatach 
jak ‘Daphne’, ‘Yelow River’ 
itp. – u większości zmarzły 
liście i pąki kwiatowe, wi-
nobluszcze, wisterie, orzech 
czarny, szary.

– Niestety one przemar-
zły i na pewno w tym roku 
nie będą kwitły, natomiast 
nie jest to przyczyna, że-
byśmy wycinali te rośliny, 
podobnie jak inne, ponie-
waż z pąków uśpionych od-
tworzą nowe pędy i nowe 
liście. Poczekajmy miesiąc, 
dwa i obserwujmy – mówi 
i dodaje, że jego zdaniem w 
mniejszym stopniu ucier-
piały byliny, są więc szanse, 
że zakwitną za kilka tygodni 
w naszych ogrodach.

Źródło: UPWr
FOT. WINNICA ZIM-

NA WODA
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KO wprowadziła do rady 
powiatu 4 radnych (Beata Gra-
lak, Jakub Jagiełło, Ryszard 
Raszkiewicz i Wiesław Świer-
czyński), Lewica - 3 ( Józef Froń, 
Rafał Miara, Monika Zakrzew-
ska), a KWW „Nie dla partii 
politycznych w samorządzie” - 2 
(Łukasz Horodyski, Marcin Za-
wiślak). Razem mają 9 głosów 
w 15-osobowej Radzie Powiatu 
Złotoryjskiego, co automatycz-
nie spycha do opozycji 6 radnych 
Prawa i Sprawiedliwości (Grze-
gorz Gajda, Wanda Grabos, 
Bogdan Jamróz, Jacek Karwan, 
Anna Melska, Lech Olszanicki).

Sygnatariusze porozumienia 

deklarują wolę utworzenia trwa-
łej większości w Radzie Powiatu 
Złotoryjskiego oraz utworzenia 
zarządu, w którym dwa miejsca 
przypadną Koalicji Obywatel-
skiej, dwa miejsca Lewicy i jedno 
KWW „Nie dla partii politycz-
nych w samorządzie”. Zobowią-
zują się do wspólnego kontynu-
owania rozwoju powiatu oraz 
pracę na rzecz poprawy poziomu 
bytu, ochrony zdrowia i poczucia 
bezpieczeństwa mieszkańców. 
Dziękują wyborcom za głosy 
oddane w wyborach 7 kwietnia.

Piotr Kanikowski
FOT.  

PIOTR KANIKOWSKI Połączenie KD do Świno-
ujścia po raz pierwszy zostało 
uruchomione 24 czerwca 2023 r. 
Bardzo szybko stało się popular-
ne – w zeszłym roku skorzystało 
z niego ponad 7 tysięcy pasaże-
rów.

– Tak duże zainteresowanie 
tym połączeniem ponadregio-
nalnym było dla nas pozytyw-
nym zaskoczeniem – wspomina 
Damian Stawikowski, prezes 
Kolei Dolnośląskich. – Co waż-
ne, korzystali z niego nie tylko 
Dolnoślązacy, ale również miesz-
kańcy województwa lubuskiego 
oraz zachodniopomorskiego. Jest 
to dowód na to, że kolej łączy 
ludzi.

W tym roku pod szyldem 

Kolei Dolnośląskich do Świno-
ujścia będą jeździć pięcioczłono-
we pociągi Impuls 45WE, a nie 
– jak do tej pory – Elf 2 48WEc. 
KD Premium Nadmorski będzie 
kursował przez stacje: Wrocław 
Główny, Legnica, Lubin, Gło-
gów, Zielona Góra Główna, 
Szczecin Dąbie, Międzyzdroje, 
Świnoujście.

Nie tylko Świnoujście
Koleje Dolnośląskie zawnio-

skowały w marcu br. do Urzędu 
Transportu Kolejowego o uru-
chomienie połączenia również z 
Wrocławia do Warszawy. Byłaby 
to kolejna, po trasie do Świnouj-
ścia, linia ponadregionalna dol-

nośląskiego przewoźnika. Wnio-
ski dotyczą kursów przez cały 
tydzień: od poniedziałku do nie-
dzieli. We wszystkie dni pociągi 
miałyby jeździć o tej samej porze.

– Jednocześnie chcemy, aby 
pociąg ekspres do Warszawy był 
skomunikowany z innymi po-
łączeniami, tak aby mieszkańcy 
Dolnego Śląska mogli komfor-
towo przesiąść się we Wrocławiu 
w kierunku takich miast, jak Le-
gnica, Lubin, Kłodzko czy Wał-
brzych – dodaje DamianStawi-
kowski.

Źródło: Koleje Dolnośląskie S.A.
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Płatny seks z domu dziecka

Powiat złotoryjski poukładany

Do sądu trafił akt oskarżenia 
przeciwko 19-letniej Wiktorii 
K., która zachęciła nieletnie 
wychowanki domu dziecka do 
uprawiania prostytucji i czer-
pała korzyści z ich nierządu. 
Prokuratura zarzuca jej też 
sprzedawanie nieletnim nar-
kotyków, nagrywanie ero-
tycznych filmów z udziałem 
koleżanek z placówki i udo-
stępnianie ich za pieniądze.

Koalicja Obywatelska, Le-
wica i Komitet Wyborczy 
Wyborców „Nie dla partii 
politycznych w samorządzie” 
podpisały porozumienie ko-
alicyjne i będą współrządzić 
powiatem złotoryjskim przez 
obecną kadencję. W negocja-
cjach oraz podpisaniu doku-
mentu prócz lokalnych dzia-
łaczy uczestniczyli posłowie 
Michał Jaros z Koalicji Oby-
watelskiej i Arkadiusz Sikora 
z Lewicy. Michał Jaros mówi, 
że ich obecność to zapowiedź 
solidnego wsparcia dla po-
wiatu złotoryjskiego.

Dolnośląski przewoźnik po-
nownie uruchomi popularne 
wakacyjne połączenie Wro-
cław – Świnoujście. Pociąg 
KD Premium Nadmorski bę-
dzie kursować w weekendy 
od 22 czerwca do 1 września. 
Podróż na tej trasie zajmie 
5,5 godziny. Dodatkowy kurs 
odbędzie się 15 sierpnia.

W połowie 2023 roku 
dyrektor jednego z domów 
dziecka z Zagłębia Miedzio-
wego powiadomił prokuraturę, 
a 18-letnia wówczas Wiktoria 
K. została zatrzymana przez 
policję. Śledztwo prowadziła 
Prokuratura Rejonowa w Lu-
binie. Z jej ustaleń wynika, że 
przeniesiona z poprawczaka do 
domu dziecka Wiktoria K. na-
kłoniła dwie młodsze koleżan-
ki do prostytucji. Z jej pomocą 
dziewczyny (siedemnastolatki) 
zakładały konta na erotycz-
nych portalach, gdzie wabiły 
klientów. Wiktora K. pomogła 
im zacząć, znaleźć pierwszych 
mężczyzn chętnych na seks z 
nieletnimi, prowadziła z nimi 
rozmowy. W śledztwie udało 
się udokumentować dwa przy-
padki, kiedy uzyskała korzyści 
finansowe z nierządu koleża-
nek z domu dziecka, łącznie 
150 złotych. Dziewczyny nie 

były zmuszane do prostytucji, 
robiły to z własnej woli, dla 
pieniędzy. Interes udawało im 
się ukrywać przed wychowaw-
cami zaledwie przez pięć dni, 
tzn. do momentu, kiedy pod-
czas testów okazało się, że sie-
demnastolatki znajdują się pod 
wpływem narkotyków. Po nit-
ce do kłębka, pracownicy pla-
cówki odkryli ich tajemnicę.

Ponadto Wiktoria K. 
utrwalała i przechowywała na 
swoim telefonie nagrane praw-
dopodobnie w celach reklamo-
wych filmy o treści erotycznej 
z udziałem gotowych na seks 

koleżanek. Udostępniała je za 
pieniądze innej osobie.

Akt oskarżenia dotyczy 
także dilerskiej działalności 
dziewiętnastolatki. Za udzie-
lanie nieletnim narkotyków 
Wiktora K. może trafić do 
więzienia na 20 lat. Za utrwa-
lanie i udostępnianie treści 
pornograficznych z udziałem 
osób małoletnich oskarżonej   
grozi 15 lat a za czerpanie ko-
rzyści z nierządu - kolejne 5 
lat.

Piotr Kanikowski
FOT. PIXABAY

Koleje Dolnośląskie 
pojadą nad morze
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Nabór na kolejną edycję 
kursu dla przyszłych maszy-
nistów potrwa w Collegium 
Witelona do połowy maja. 
Szczegóły dotyczące szkolenia, 
warunków uczestnictwa, ilości 
godzin kursu itp. są dostępne 
na stronie:  www.osm.colle-
giumwitelona.pl

Collegium Witelona jest 
wiodącą w kraju Uczelnią 
wyższą kształcącą praktycznie 
m.in. dlatego, że szybko i sku-
tecznie reaguje na zapotrzebo-
wanie rynku pracy. Korzystają 
z tego nie tylko studenci Wite-
lonki, dla dobra których Uczel-
nia dostosowuje do oczekiwań 
rynku pracy kierunki studiów 
czy miejsca praktyk, ale z dzia-

łań Uczelni mogą też korzystać 
chętni, którzy nie są studen-
tami. Witelonka, jako jedyna 
w kraju Uczelnia wyższa, zde-
cydowała się bowiem m.in. na 
prowadzenie własnego, otwar-
tego dla wszystkich zaintere-
sowanych ośrodka szkolącego 
przyszłych maszynistów i pra-
cowników kolei, wychodząc w 
ten sposób naprzeciw trudnej 
sytuacji kadrowej, z którą bory-
kają się obecnie w naszym kra-
ju wszyscy przewoźnicy kolejo-
wi: odpowiedzialni zarówno za 
transport osobowy, jak i towa-
rowy. Większość pracujących 
na kolei maszynistów osiągnę-
ła bowiem w ostatnich latach 
wiek emerytalny, chętni na ich 
następców dopiero się kształcą, 
a i tak w dużo mniejszej ilości 
niż zwolnione etaty. Dlatego 
kolej szuka nowych pracow-
ników na wszystkie, możliwe 
sposoby: przewoźnicy gwaran-
tują wyszkolonym pracowni-
kom pewne etaty, dobre pensje 
(wynoszące od ponad 6 000 do 
ponad 10 000 PLN) plus pły-
nące ze stałych umów profity 
(trzynaste pensje, „wczasy pod 

gruszą”, bony na święta itp.).
Braki kadrowe na kolei są 

tak duże, że według wyliczeń 
specjalistów każdy, kto wy-
szkoli się obecnie na maszyni-
stę, będzie mógł liczyć na do-
brą pracę przez przynajmniej 
10 kolejnych lat.

Właśnie po to, by wyjść 
naprzeciw temu zapotrzebo-

waniu rynku pracy, władze 
Collegium Witelona Uczel-
nia Państwowa podjęły decy-
zję o uruchomieniu ośrodka 
szkolącego kadry dla kolei. W 
pierwszej kolejności Uczelnia 
postarała się o profesjonalny, 
niezbędny do szkolenia ma-
szynistów sprzęt, dzięki czemu 
uczelniana Pracownia Logisty-

ki i Transportu otrzymała no-
woczesne symulatory kolejowe. 
Kolejnym etapem były trwa-
jące wiele miesięcy starania 
Uczelni o wpisanie do rejestru 
Urzędu Transportu Kolejowe-
go, jako jednostki uprawnio-
nej do szkolenia przyszłych 
maszynistów i dyżurnych ru-
chu. Zakończyły się sukcesem: 

Witelonka spełniła wymagania 
i uzyskała - jako jedyna Uczel-
nia wyższa w kraju - oficjalne 
prawa do prowadzenia szkoleń 
związanych z obsługą ruchu 
kolejowego.

Źródło: Collegum Witelona
FOT./ RYC. COLLEGUM 
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Samanta Jugowiec za-
ginęła 21 grudnia 2023 r. 
Około godz. 6:40 wyszła z 

placówki na pobliski przy-
stanek autobusowy, skąd od-
jechała do szkoły w Jeleniej 
Górze. Do szkoły, niestety, 
nie dotarła.

Dziewczyna ma około 
164 cm wzrostu, szczupłą 
sylwetkę, długie ciemne wło-
sy. W dniu zaginięcia ubra-
na była w ciemne spodnie, 
ciemną bluzę, ciemną kurtkę 
z kapturem i czarne buty do 
kostki ze srebrnym łańcu-
chem. Zabrała ze sobą czar-
ny plecak w różowe kwiatki.

Ktokolwiek widział za-
ginioną lub zna miejsce jej 
pobytu proszony jest o kon-
takt z Komendą Powiatową 
Policji w Złotoryi, tel. 47 87 
44 200, 47 87 44 201, także 
pod numerem alarmowym 
112 lub mailowo: dyzurny@
zlotoryja.wr.policja.gov.pl

Piotr Kanikowski
FOT.  

POLICJA ZŁOTORYJA

Przerwany lot „kanara” Gdzie jesteś, Samanto?
27-latek z Legnicy z fałszy-
wą legitymacją kontrolował 
pasażerów autobusów MPK. 
Ostatecznie skontrolowali 
go policjanci. Może trochę 
posiedzieć.

W Collegium Witelona trwa 
otwarty dla wszystkich na-
bór na kurs, dzięki któremu 
można zdobyć licencję ma-
szynisty. Miejsc jest coraz 
mniej, bowiem polska ko-
lej, ze względu na ogromne 
braki kadrowe, od ręki pro-
ponuje wyszkolonym kandy-
datom stałą i dobrze płatną 
pracę.

Cztery miesiące temu sie-
demnastoletnia Samanta 
Jugowiec, podopieczna 
Domu Dziecka w Wojcieszo-
wie, wyszła rano do szkoły 
i zniknęła. Komenda Powia-
towa Policji w Złotoryi prosi 
o pomoc wszystkich, którzy 
w ostatnim czasie widzie-
li dziewczynę lub wiedzą, 
gdzie przebywa.

- Policjanci Wydziału do 
Walki z Przestępczością Go-
spodarczą Komendy Miejskiej 
Policji w Legnicy od kilku dni 
intensywnie pracowali, aby 
ustalić fałszywego kontrolera 
biletów. Wczoraj w godzinach 
porannych funkcjonariusze 
weszli do jednego z domów w 
Legnicy i zatrzymali 27-lat-
ka. Mężczyzna był bardzo 
zdziwiony ich wizytą, bo nie 
przypuszczał, że policjanci 
kiedykolwiek po niego przy-
jadą - opowiada kom. Jagoda 
Ekiert, oficer prasowa KMP 
w Legnicy. - Z ustaleń funk-
cjonariuszy wynika, że legni-
czanin zawsze marzył o pracy 
kontrolera biletów, lecz gdy nie 
dostał wymarzonego stanowi-
ska, postanowił na własną rękę 
przeprowadzać kontrole bi-
letów w autobusach MPK na 
terenie powiatu legnickiego.

Spełnianie marzenia 
rozpoczął od podrobienia 
służbowej legitymacji kon-
trolera biletów. Wydrukował 
ją najprawdopodobniej na 
kolorowej drukarce, łącznie z 

napisem "Wzór", którego na 
oryginalnych legitymacjach, 
oczywiście, nie ma.

- Mężczyzna przyznał się 
do zarzucanych mu czynów. 
Za popełnione przestępstwo 
grozi kara do 5 lat pozbawienia 
wolności. Obecnie policjanci 
sprawdzają, czy mężczyzna nie 
wyłudzał pieniędzy od pasaże-
rów jadących "na gapę" - mówi 
Jagoda Ekiert.

Cztery miesiące temu je-
den z legnickich portali pisał 

o sympatycznym "kanarze", 
który "wprowadza nowe stan-
dardy": pracuje z uśmiechem, 
uniesionym kciukiem dzię-
kuje za okazanie biletu, a je-
śli ktoś zapomniał skasować 
biletu, robi to sam i nie wy-
pisuje mandatu. "Aż się chce 
skasować bilet" - chwalili go 
pasażerowie MPK. Nie wiemy, 
czy był to zatrzymany wczoraj 
27-latek.

Piotr Kanikowski
FOT. POLICJA LEGNICA

Prowadź pociąg z Witelonką
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Spanie na wygniecionych 
materacach, twardych krze-
słach i niewygodnych fotelach 
to wciąż codzienność rodziców 
czuwających przy dzieciach na 
wielu oddziałach pediatrycz-
nych w Polsce. Te realia spra-
wiają, że mnóstwo rodzin czuje 
się w szpitalach niechcianymi 
gośćmi. Wyrazem namacalne-
go wsparcia dla rodzin hospi-
talizowanych dzieci są łóżka, 
które Fundacja Ronalda Mc-
Donalda od 2015 r. przekazuje 
szpitalom w całej Polsce. Łącz-
nie do użytku rodzin przekaza-
no już 1333 łóżka 89 szpitalom 
w całym kraju.

To nie tylko odpowiedź 
na najbardziej przyziemną po-
trzebę, jak własny kąt do spania 
w czasie pobytu w szpitalu z 
dzieckiem. Łóżka od Fundacji 
Ronalda McDonalda są przede 
wszystkim wielofunkcyjne i 
kompaktowe. Dzięki funk-
cji składania zajmują niewiele 
miejsca. W ciągu dnia służą 
jako fotel idealny do przytula-
nia, wspólnego oglądania bajek 
i czytania książeczek. Wieczo-
rem wystarczy jeden ruch, by 
zamienić je w wygodne miejsce 
do spania. Pojemnik na pościel 
i łatwy do czyszczenia mate-
riał sprzyjają funkcjonowaniu 
w ciasnych nieraz salach szpi-
talnych, które muszą służyć za 
salon, sypialnię i jadalnię w jed-
nym. Dzięki temu rodzic może 
być blisko pochłoniętego lecze-
niem dziecka i zadbać o swoją 
własną regenerację w godnych 

warunkach.
Szpital przyjazny rodzinie 

zaczyna się od łóżka dla ro-
dzica. Wspólnie z donatora-
mi wspierającymi naszą misję 
„Aby rodzina mogła być razem” 
nie chcemy odkładać na później 
potrzeb dziecka–pacjenta i jego 
najbliższych. Przekazywane 
łóżka są wygodne, praktyczne, 
a przede wszystkim postawione 
blisko łóżka chorego dziecka. 
Fundacja Ronalda McDonalda 
zmienia w ten sposób rzeczy-
wistość publicznych szpitali 
dziecięcych – zaznacza Kata-
rzyna Rodziewicz, Prezes Za-
rządu i Dyrektor Wykonawcza 
Fundacji Ronalda McDonalda.

Liczba przekazywanych 

łóżek dla rodziców zależy od 
donatorów, Przyjaciół Funda-
cji, rodziców i zaangażowanych 
społeczników. Wśród nich są 
licencjobiorcy McDonald’s, 
którzy w ramach programu 
„Złoty Sąsiad” wspierają lokal-
ne społeczności w całej Polsce. 
W ubiegłym roku połączyli 
siły i razem podarowali ponad 
250 łóżek dla rodziców szpi-
talom i oddziałom pediatrycz-
nym w 34 miastach w całej 
Polsce. Tym razem, pięć łóżek 
dla Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego w Legnicy 
sfinansował Marek Baraniecki, 
franczyzobiorca McDonald’s 
Polska, wspierający Fundację 
Ronalda McDonalda.

Jako rodzic rozumiem, 
jak trudna może być organi-
zacja dnia i życia rodzinne-
go, zwłaszcza kiedy dziecko 
przebywa w szpitalu. Dlatego 
całym sercem jestem za tym, 
by zapewnić odpowiednie wa-
runki, nie tylko dzieciom, ale 
również rodzicom przebywa-
jącym na oddziałach. Takie ini-
cjatywy jak łóżka dla rodziców 
powinniśmy wspierać wszyscy 
– podkreśla Marek Baraniecki, 
franczyzobiorca McDonald’s 
Polska.

- W imieniu rodziców i 
opiekunów naszych najmłod-
szych pacjentów bardzo dzię-
kujemy za przekazane nam 
łóżka – mówi Anna Płotnic-

ka- Mieloch, dyrektor szpitala, 
podczas przekazania darowi-
zny. - Zdajemy sobie sprawę 
ze znaczenia ich obecności w 
procesie terapii i leczenia dzie-
ci. W tym roku obchodzimy 
45-lecie istnienia naszej pla-
cówki. Chcemy, aby naszym 
priorytetem stała się moderni-
zacja oddziału pediatrycznego.

- To kolejne już łóżka od 
Fundacji – zaznacza Renata 
Hołowiak, pielęgniarka od-
działowa. - Dziesięć pierw-
szych otrzymaliśmy w darze 
dwa lata temu. Łóżka te są wy-
trzymałe i bardzo praktyczne. 
Oprócz tego, że są wygodne to 
łatwo można je rozłożyć i zło-
żyć, a co istotne - zajmują mało 

miejsca.
Jak twierdzą przedstawi-

ciele Fundacji każdy może stać 
się Ambasadorem misji „Aby 
rodzina mogła być razem”. 
Wystarczy zbadać potrzeby 
szpitala w danej miejscowości, 
połączyć siły np. z lokalnymi 
przedsiębiorcami i z pomocą 
Fundacji Ronalda McDonalda 
zrealizować zakup łóżek dla 
rodziców.

Więcej o Fundacji Ronalda 
McDonalda:  https://frm.org.pl

Autor: Krzysztof Maciejak/ 
WSS w Legnicy

FOT. KRZYSZTOF Ma-
CIEJAK

R
EKLAM

A

R
EKLAM

A

Łóżka od McDonalda dla szpitala
Do Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego w Legni-
cy trafiło pięć łóżek od Fun-
dacji Ronalda McDonalda. 
Będą służyć rodzicom, którzy 
czuwają przy swoim dziecku 
przez cały czas jego hospi-
talizacji. W sumie Fundacja 
przekazała już 1333 łóżka do 
89 szpitali w całej Polsce.




